
  Kalvebod Fælled Skole d. 20.11.23 

Skolebestyrelsesmøde - Kalvebod Fælled Skole   

Dato og tid: Tirsdag d. 5.12.23 kl. 17-19:30 

Sted: Kalvebod Fælled Skole Konferencelokalet  

Deltagere: Morten (repræsentant-lærergruppen), Radovan(repræsentant – pædagoggruppen), 

William, Thomas, Sørine, Rikke, Birthe, Rasmus(Skoleleder) og Peter (KKFO -leder) 

Afbud: Søren, Kathrine  

Referent: Peter Kronholm (KKFO Leder KFS) 

 

Dagsorden 

17.00-17.15 - Velkommen og præsentation af SB-medlemmer  

Vi tog en præsentationsrunde. 

 

17.15-17.20 - Godkendelse af dagsorden og mødekalender for SB 

Dagsorden og mødekalender er godkendt uden kommentarer 

 

17.20-18.20 - Meddelelser fra de forskellige repræsentanter 

Meddelelser ved elevrådsrepræsentanter  

Der var ingen repræsentanter til stede på dette møde, der sørges for at repræsentanterne er orienteret 

om mødet. 

 

Meddelelser ved formanden  

Thomas orienterede kort omkring hans perspektiv i debatten om at servere rødt kød i kommunens 

daginstitutioner og skoler. BUU havde en ide om at sparre på co2 udledning ved ikke at servere rødt 

kød i daginstitutioner og skoler. Thomas præsenterede, at han synes holdningen til dette skulle være 

på baggrund af omtanke fra medarbejdere i stedet for et forbud. Det blev løftede op til 

borgerrepræsentationen, som tog en enstemmig beslutning om, at der ikke skal serveres rødt kød på 

daginstitutioner og skoler. 

Herefter blev skolebestyrelsesmødet på islandsbrygge skole d. 15.11.23 drøftet. Der var flere gode 

praksisoplæg omkring fællesskaber. Der blev holdt et oplæg omkring børnenes bud på den gode 

skolegang, hvor elever havde et bud på skolestart, dagens længde og indhold. Der var også en snak 

om det hele skal være sjovt eller om der også er et dannelsesideal omkring det man skal.  
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Det var et spændende møde med mange gode perspektiver – som bestyrelsen vil tage op på et 

senere tidspunkt. 

Meddelelser V/ medarbejderrepræsentanter  

KKFO: 

• Vi har modtaget to nye halvårs studerende  

• Der har været to opsigelser på pædagogmedhjælpere – stillingerne genbesættes 

• Vi har haft temauge i KKFOen, hvor vi arbejdede med et måneprojekt 

• Der har været pædagogisk tilsyn, som gik godt og der var en god feedback 

 

Skolen:  

• Der skal afholdes brandøvelse på skolen og KKFOén, da der er meget personale, som er 

usikre på, hvordan de skal agere i sådan en situation. 

 

Meddelelser ved skolens ledelse 

Rasmus indledte med at fortælle om sine observationer i den første tid som skoleleder. Rasmus har 

også brugt tiden på at lære vores organisation at kende. Rasmus har skrevet ud løbende til 

forældrene for at holde alle orienteret.  

Rasmus orienterede kort omkring de grundlæggende forhold i skoledriften, som kalder på et 

eftersyn. På skoledelen har man så småt påbegyndt planlægningen af det nye skoleår.  

Rasmus har også haft kontakt med trivselsforældre og kontaktforældre. Der er brug for at kigge på 

hvordan vi på KFS kommunikerer med forældre, herunder samarbejdet omkring forældremøder, 

trivselsmøder, klasseindsatser. mm.  

Vi har ansat en ny afdelingsleder og souschef til udskolingen – hun hedder Lisbet Holm og kommer 

fra Høje Taastrup Kommune, hvor hun har været afdelingsleder på en skole i flere år. 

Skolens ledelse afholder vikarmøde i næste uge, hvor forventninger til vikararbejdet rammesættes 

og tydeliggøres.  

SKB vil gerne være behjælpelig med hvad der skal bruges af hjælp fra deres side. 

KKFO skal reducere åbningstiden med 90 min om ugen, det er besluttet den 15.11.23. Peter er i 

gang med at finde ud af om der kan ændres på hvornår vi åbner om morgenen, da det er her han kan 

se at det vil have mindst indflydelse på pasningsbehovet i KKFOen. Rasmus sender oplæg til SKB, 

når det er afklaret med området. 
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18.10-18.20 - Forhåbning og forventning til Skolebestyrelsen og dens arbejde  

Fremadrettet vil skolebestyrelse kvittere for modtagelsen af dagsorden til skolebestyrelsesmøderne 

på aula. Der er indkaldt til alle møder, hvor mødekalenderen for 2. halvår af skoleåret 2023/2024 

også fremgår.  

Der blev talt om at skabe følgegrupper til de forskellige afdelinger, men på nuværende tidspunkt er 

det vigtigt, at det er en samlet gruppe (hele SKB) der modtager de budskaber der er for de 

forskellige afdelinger.  

Det kan også være vigtigt at få lavet et årshjul for kontaktforældre og få defineret deres rolle og 

give dem et forum for at klæde SKB på, så de kan drive deres virke.  

Der inviteres til et samlet kontaktforældremøde efter jul, hvor både skolens ledelse og den samlede 

skolebestyrelse er til stede. Thomas og Rasmus løber videre med denne opgave og indkalder 

kontaktforældre. 

 

18:20-18:35 - Godkendelse af ferieplan 2024/2025    

Ferieplanen er godkendt med placering af pædagogiske dage mandag den 5. august og tirsdag den 

6. august.  

 

18:35-18:45 - Genbesøg af Skolebestyrelsens årshjul 

Thomas og Rasmus genbesøger årshjulet fra 22/23 og laver et udkast til næste møde. 

 

18:45-19:20 - Genbesøg af skolens mobilpolitik – hvad er status? 

I KKFOen er der udfordringer med smart Watchs, der er enkelte børn der har telefoner. Vi oplever 

at børnene lytter til de voksne. De største udfordringer er i forhold til forældrene, der vil kunne 

komme i kontakt med deres børn. 

Følgende blev drøftet under dette punkt:  

• Hvordan bliver mobilpolitikken implementeret og hvad gør vi i forhold til dem der ikke 

følger den. 

• Hvilke alternativer giver børnene i pauserne, så de ikke bare oplever et forbud, men der 

kommer reelle alternativer, der kan understøtte fællesskaberne i pauserne. 

• Vi prøver at regulere en adfærd med en politik, det handler om at have en høj inddragelse af 

forældrene.  

• Det handler om en differentieret politik, der tager hensyn til hvor børnene er i deres 

udvikling og i de store klasser kunne det være at give tilladelse til det. 
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•  

Personalet vil gerne have at vi arbejder med at danne børnene til at bruge deres Devices’ på en 

hensigtsmæssig måde, men det er vigtigt at der kommer en rød tråd, så den er nem at navigere efter 

for personalet i dagligdagen. 

Retningslinjerne skal renskrives og justeres til. Personalet fra skolebestyrelsen tager den videre i de 

respektive personalegrupper, hvor der indhentes input til en revideret udgave. 

Thomas, Kathrine og Birte udgør et arbejdende udvalg, der vil komme et udkast til revideret princip 

medio januar. 

 

Kontaktforældre /Trivselsforældre – rolle 

Der inviteres til et kontaktforældre møde. Der skal laves en dato for et møde, personalet melder 

tilbage med hvilke forældre, der er kontaktforældre i de enkelte klasser. 

Udvalgsarbejdet i skolebestyrelsen – Hvilke udvalg har vi og hvem er i hvilke udvalg? Drøftes 

videre på det næstkommende møde.  

   

Opsamling og tak for i dag  

Punkter til næste møder:  

• Fokus på at få styrket bevægelsesprofilen 

• Hvem er i hvilke udvalg fra skolebestyrelsen  

• Opdatering på arbejdet med mobilpolitikken  

• Opdatering vedr. reducering af åbningstid KKFOén 

   

 


